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Protokoll från sammanträde med Primärkommunalt 

samverkansorgan 

 

§§ 1 – 12 
 

Tid:  2015-01-30, 10.00–12.00 

 

  
 

 

 

Plats:  Kommunal utveckling, Västra storgatan 18 A, Jönköping 

 

Närvarande:   

Beslutande:  Marie Johansson, ordförande, David Svensson, Ann-Marie Nilsson, 

Linda Danielsson, Anna-Carin Magnusson, Anders Wilander, Arne 

Ottosson, Allan Ragnarsson, Henrik Tvarnö, Irene Oskarsson 

(tjänstgörande ersättare), Tomas Erazim (tjänstgörande ersättare) och 

Ulla Gradeen (tjänstgörande ersättare)  

 

Föredragande: Karin Westling 

  

Sekreterare:   Sandra Widheimer 

 

Övriga närvarande: Stefan Elm, Jan Sundman, Magnus Färjhage, Victoria Andersson, 

Tomas Johansson och Hans-Åke Antonsson 

 

§ 1  Inledning 

Ordföranden hälsar välkommen till dagens sammanträde.  

 

§ 2 Justerare 
Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Anders Wilander. 

 

§ 3 Fastställande av föredragningslistan 
Föredragningslistan fastställs enligt utsänt förslag med följande tillägg; 

Kommunalt forum - en stående punkt på Primärkommunalt 

samverkansorgans dagordning och Vård- och omsorgscollege i Jönköpings 

län. 
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§ 4 Information om informationsöverföringsuppdraget (dnr 

LJ 2014/628) 
FoU-ledare Victoria Andersson och IT-chef i Vaggeryds kommun Tomas 

Johansson informerar om informationsöverföringsuppdraget och visar 

bifogad powerpointpresentation. Syftet  med informationen är att tydliggöra 

uppdraget och informera om uppdragets nuläge.  

 

Victoria Andersson delger en liten ordlista och informerar om att samordnad 

vårdplanering (SVP) endast är en del av den dagliga 

informationsöverföringen. Det finns en önskan om att all daglig 

informationsöverföring ska ske digitalt, en av svårigheterna i dagsläget är att 

kommunernas olika verksamhetssystem inte kommunicerar med varandra 

eller med verksamhetssystem i Region Jönköpings län. Information om 

statistik på den dagliga informationsöverföringen efterfrågas och finns bilagd 

protokollet, statistiken avser Värmlands län men siffrorna antas vara 

likvärdiga Jönköpings län. 

 

Information om bakgrunden och uppdragets utveckling under 2014 delges 

samt om kvarstående förväntningar och utmaningar. Lösningen måste vara 

långsiktigt hållbar och fungera oberoende av verksamhetssystem.  

 

Anna-Carin Magnusson undrar vad som händer avseende SKLs e-beredning i 

ärendet och delger att hon  önskar en utveckling av Cosmic med syfte att det 

ska bli fullt användbart. Victoria Andersson har varit i kontakt med nationella 

samordnare och informerat om att det från lokalt plan finns ett önskemål om 

en ”multianslutare”, ett nationellt gränssnitt som gör det möjligt att kunna 

koppla olika system till varandra.  
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Anders Wilander och Anna-Carin Magnusson informerar om att varken 

kommuner eller Landsting kände till att informationsöverföringen skulle bli 

ett problem innan beslut fattades avseende kommunaliseringen av 

hemsjukvården. Victoria Andersson informerar om att Växjö kommun har 

valt att inte gå in i Cosmic för kommunal hälso- och sjukvård på grund av 

juridiska hinder vid upphandlingen, majoriteten av kommunerna i Kronobergs 

län har dock denna lösning idag. Samtliga kommuner i Kronobergs län är 

däremot med i Cosmic Link. Victoria Andersson anser att den digitala 

informationsöverföringen är ett nationellt problem, problemet löses i 

dagsläget utifrån de förutsättningar som finns i respektive region.  

 

Tomas Johansson informerar om de nationella tjänsterna för säker 

informationsöverföring och delger att han, tillsammans med Värmlands län, 

tagit kontakt med Inera och informerat om att det finns ett nationellt behov av 

säker digital informationsöverföring. Inera har påbörjat ett nationellt projekt 

med en tjänst för att skicka enkla meddelanden och Tomas Johansson har 

anmält Region Jönköpings län som testregion, tester ska komma igång i maj. 

Projektet innebär en lösning för att skicka enkla meddelande till en 

funktionsbrevlåda och kan användas istället för fax och brev.  

 

Tomas Johansson informerar om att Vaggeryds kommun testar Cosmic Link 

och utbildning för personal genomförs, skarp miljö av Cosmic Link införs 

den 2 februari. Tekniken har varit ett bekymmer med anledning av att de 

tekniska lösningarna i kommunen varit för tunna samt att det finns 

inloggningsproblem mot Landstingets system till följd av föråldrad teknik. 

Landstinget använder nu ny teknik och test pågår, det finns förhoppning om 

att kunna lösa problemet med hjälp av den nya tekniken. Tomas Johansson 

informerar om att Vaggeryds kommuns arbete för att införa Cosmic Link på 

ett enkelt sätt kan kopieras i andra kommuner.  
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Bakgrund 

Läns-LAKO beslutade 2013-11-19 att ge Ledningsgruppen för samverkan i 

uppdrag att hitta en kostnadseffektiv lösning avseende 

informationsöverföringen mellan huvudmännen.  

 

§ 5 Information om utredningsuppdraget avseende 

FoUrum-Fritid (dnr RJL 2015/266) 
 Karin Westling informerar om att den Primärkommunala nämnden sedan 

tidigare har fått information om att det funnits tankar kring ett FoUrum-Fritid. 

Hans-Åke Antonsson, Jönköpings kommun, informerar om att länets 

fritidschefer nu har tagit initiativ till att samverka regionalt och önskar utreda 

förutsättningarna för att starta ett FoUrum-Fritid.  

 

 Fritidscheferna önskar ett utvecklat och strukturerat samarbete med syfte att 

stärka kopplingen till vetenskap och beprövad erfarenhet samt att integrera 

forskning och praktik. Tanken är att bygga FoUrum-Fritid enligt den modell 

som redan finns i länet inom socialtjänsten och utbildningsområdet. Hans-

Åke Antonson delger att han kommer att åka runt till alla kommuner i länet 

med syfte att hitta gemensamma önskemål och behov. Fridischeferna har 

meddelat att FoUrum-Fritids verksamhet inledningsvis ska vara inriktad för 

ungdomar men att det kan finnas möjlighet att verksamheten utvidgas till att 

även inbegripa fritidsverksamhet för äldre.  

 

 Marie Johansson delger att det är viktigt att tankar kring ett FoUrum-Fritid är 

väl förankrat i kommunernas kultur- och fritidsnämnder innan det tas för 

beslut i Primärkommunalt samverkansorgan. Primärkommunalt 

samverkansorgan är positivt till att utredningsförslag tas för beslut den 6 mars 

2015 samt att beslut avseende förslag på avtal, inklusive de finansiella 

förutsättningarna, tas den 29 maj 2015. 
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§ 6 Information om genomförd regionbildning 
Karin Westling informerar om att Kommunal utveckling, som tidigare låg på 

Barnarpsgatan 47 i Jönköping, nu har flyttat sin verksamhet till Västra 

storgatan 18 A. I och med regionbildningen har ett kontaktskapande inletts 

med regionen kring miljö och skolfrågor. Karin Westling anser att det är 

positivt att genom det Primärkommunala samverkansorganet kunna lyft 

kommunernas gemensamma behov. 

 

Anders Wilander informerar om att det finns behov av en tydligare 

gränsdragning avseende uppdrag och ansvar för Länsstyrelsen kontra Region 

Jönköpings läns med syfte att bli mer resurseffektiva. Marie Johansson 

föreslår att Anders Wilander lyfter frågan i Kommunalt forum under 

eftermiddagens möte och samtidigt delger att samtliga kommuner i regionen 

upplever detta behov. Primärkommunalt samverkansorgans förhoppning är att 

Kommunalt forum delger kommuncheferna uppdraget att formulera Region 

Jönköpings läns gemensamma förhållningssätt. Det kan även finnas behov av 

att ledningen för Region Jönköpings län träffar Länsstyrelses ledning.  

 

§ 7 Information om nya överenskommelser mellan staten 

och SKL 2015 (dnr RJL 2015/272) 

Karin Westling informerar om överenskommelsen mellan staten och SKL 

inom socialtjänstområdet för 2015 och visar bifogad powerpointpresentation. 

Jönköpings län tilldelas drygt 2 miljoner kronor, under förutsättning att en 

godkänd plan skickas in senast den 31 mars i år. Tilldelade medel får enbart 

förbrukas under 2015 och omfattar bara områdena; funktionsnedsättning, 

äldre, barn och familjer med missbruksproblem samt barn och unga. Anna-

Carin Magnusson informerar om att Socialstyrelsen meddelat att de drar 

tillbaka beslutet om krav på dubbelbemanning.  
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§ 8 Information om ny upphandling avseende barn och 

unga 
Karin Westling informerar om att en ny upphandling ska genomföras 

avseende hem för vård eller boende (HVB), tanken är att upphandlingen ska 

genomföras med hjälp av upphandlingsenheten på Region Jönköpings län. 

Det finns förhoppning om lägre kostnader för upphandling, framförallt med 

anledning av att nuvarande upphandling inte är lika omfattande och att det var 

första gången vi gjorde en upphandling vid förra tillfället. Upphandling 

genomförs inledningsvis avseende barn och unga vilken ska vara klar till 

sommaren, upphandlingen avseende missbruksområdet ska vara klar innan 

årsskiftet. I dagsläget pågår en utredning om vad som fungerat tidigare och 

vad som kan förbättras. Alla kommuner i länet är med i denna 

upphandlingsomgång. Ann-Marie Nilsson informerar om att Kommentus kan 

vara ett alternativ till regionens upphandlingsenhet. Karin Westling delger att 

hon tar kontakt med Kommentus innan beslut om expertstöd. 

 

§ 9 Information om Kurs- och konferensverksamheten (dnr 

PKN 910) 
Marie Johansson informerar om att om kurssamordnaren ska finnas kvar efter 

2015 måste ett anställningsavtal tecknas. En utredning har genomförts under 

Primärkommunala nämnden och den visar ett det finns en önskan bland 

kommunerna i länet att kurs- och konferensverksamheten ska finnas kvar. 

Primärkommunala nämnden har varit överens om att det ska vara en 

kostnadsneutral organisation som helt finansieras av kursintäkter, utan 

förbindelser. Nu är vi i ett nytt läge och Primärkommunalt samverkansorgan 

behöver av den anledningen fundera på hur vi vill göra. 

   

Det finns inom Primärkommunalt samverkansorgan en vilja att ha kvar  Kurs- 

och konferensverksamheten. En fråga som kvarstår är om det finns möjlighet 
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till samverkan med regionens kurssamordnare? Beslut avseende strukturen 

för verksamheten ska tas antingen den 6 mars eller den 29 maj i år. 

 

Karin Westling informerar om Kurs- och konferensverksamheten och visar 

bifogad powerpointpresentation. Verksamheten har funnits sedan 2007. Mål 

och syfte med verksamheten är att samordna och rationalisera insatser för 

kommunanställdas personalutveckling i Jönköpings län och att skapa en 

stödjande organisation som ger bättre förutsättningar och möjligheter för 

utveckling och samarbete. Verksamheten har behov av en tydligare styrning 

och ledning. Information delges avseende verksamhetens måluppfyllelse och 

omfattning under 2014. 

 

Bakgrund 

Primärkommunala nämnden beslutade 2014-09-16 att Primärkommunalt 

samverkansorgan (PKS) åtar sig den politiska samordningen och ledningen av 

kurs- och konferensverksamheten efter den sista december 2014, att tjänsten 

som kurssamordnare ska fortsätta ske enligt nuvarande tjänsteköpsmodell 

under hela 2015 samt att Primärkommunalt samverkansorgan (PKS) under 

första halvårsskiftet 2015 ska fortsätta ske enligt tjänsteköpsmodellen 

alternativt övergå i ett anställningsavtal.  

 

§ 10 Beslut avseende presidiet för Primärkommunalt 

samverkansorgan 
Marie Johansson informerar om att frågan avseende presidiet för 

Primärkommunalt samverkansorgan diskuterades den 16 januari 2015. I 

arbetsordningen för Primärkommunalt samverkansorgan framgår det inte att 

det ska vara kommunstyrelseordförandena som är representerade i 

Primärkommunalt samverkansorgan men samtliga närvarande 

kommunstyrelseordföranden var överens om vikten av att det är 
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kommunstyrelseordförandena som är representerade i det Primärkommunala 

samverkansorganet med syfte att gemensamt kunna förbereda ärenden inför 

sammanträden med Kommunalt forum och inför kommunchefernas forum.  

 

Diskussionen den 16 januari resulterade i förslaget som anges i 

bakgrundsbeskrivningen nedan.  

 

Ann-Marie Nilsson meddelar det beslut som fattats av kommunstyrelsen i 

Jönköpings kommun avseende val av ordinarie ledamot och ersättare i 

Primärkommunalt samverkansorgan  samt hänvisar till den fastställda 

arbetsordningen för Primärkommunalt samverkansorgan. Med det som 

bakgrund deltar inte Ann-Marie Nilsson i beslutet. 

 

Anna-Carin Magnusson delger att arbetsordningen behöver justeras inför 

kommande mandatperiod. Anna-Carin Magnusson föreslår att Ann-Marie 

Nilsson utses som ordförande och Marie Johansson som vice ordförande för 

Primärkommunalt samverkansorgan. Primärkommunalt samverkansorgan har 

mandat att besluta i frågan, oavsett vad kommunstyrelsen i Jönköpings 

kommun har beslutat. Anders Wilander yrkar bifall till Anna-Carin 

Magnussons förslag. Ulla Gradeen anser att Primärkommunalt 

samverkansorgan ska gå till beslut utifrån Anna-Carin Magnussons 

beslutsförslag.  

 

Beslut 

Primärkommunalt samverkansorgan beslutar 

 

att Ann-Marie Nilsson utses som ordförande och Marie Johansson som vice 

ordförande för Primärkommunalt samverkansorgan under aktuell 

mandatperiod. 

 



 

PROTOKOLL 9(10) 

Diarienummer 

  

Protokoll från sammanträde med Primärkommunalt 

samverkansorgan 

 

§§ 1 – 12 
 

Tid:  2015-01-30, 10.00–12.00 

 

  
 

 

 

Bakgrund 

 Under mötet med Primärkommunala nämnden och Primärkommunalt 

samverkansorgan 2015-01-16 föreslog Anders Wilander att presidiet för 

Primärkommunalt samverkansorgan utgörs av Hans-Göran Johansson som 

ordförande och Marie Johansson som vice ordförande. Samtliga närvarande 

kommunstyrelseordföranden ställde sig bakom detta förslag och föreslog 

primärkommunalt samverkansorgan att besluta enligt ovan. 

Primärkommunala nämndens presidium utgör presidium för 

Primärkommunalt samverkansorgan fram till dess att Primärkommunalt 

samverkansorgan har fattat beslut i ärendet. 

 

Utdrag: kommunerna i Jönköpings län samt Region Jönköpings län 

 

§ 11 Övriga frågor – Kommunalt forum som en stående 

punkt på Primärkommunalt samverkansorgans 

dagordning 

Anna-Carin Magnusson delger önskan om en rutin avseende att Kommunalt 

forum är en stående punkt på Primärkommunalt samverkansorgans 

dagordning, med syfte att kunna diskutera igenom de ärenden som är med på 

föredragningslistan till Kommunalt forum. Marie Johansson delger att 

presidiet för Primärkommunalt samverkansorgan tittar på förslaget och hur 

det kan hanteras på bästa sätt. 

 

§ 12 Övriga frågor – Vård- och omsorgscollege i Jönköpings 

län 
Anna-Carin Magnusson delger att hon anser att det är positivt att det bildas ett 

Vård- och omsorgscollege i länet men tycker att att-satsen behöver tydliggöra 

att förstudien bland annat avser att ta vara på de erfarenheter som finns på 

höglandet. Höglandet har redan ett Vård- och omsorgscollege och det ska 
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integreras i processen avseende den regionala organisationen, det är viktigt att 

ingen kommun hamnar utanför. Tomas Erazim informerar om att han delar 

Anna-Carin Magnussons synpunkt. Primärkommunalt samverkansorgan har 

inte något emot att Anna-Carin Magnussons tar upp ovanstående under 

eftermiddagens sammanträde med Kommunalt forum.  

 

 

Vid protokollet 

 

 

Sandra Widheimer 

 

Justeras datum: 2015-02- 

Marie Johansson  Anders Wilander 

 

 

 

Tillkännagivande av dag för justering av Primärkommunalt samverkansorgans 

protokoll 2015-01-30 har 2015-02-    anslagits på Region Jönköpings läns 

anslagstavla, intygar:  

Sandra Widheimer

 


